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Protokół Nr 4/2014 

sporządzony z  posiedzenia Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Wierzchlas, 

które odbyło się dnia 19 marca 2015 roku. Początek posiedzenia                          

o godz.  9
00 

 -  11
00

 . 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Jerzy Cieślak   – Przewodniczący Komisji 

2) Ryszard Dziadak    – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3) Karol Sakowski   – Członek 

4) Maria Smolarek   – Członek 

5) Jan Tronina    –       Członek  

6) Teresa Nowak   – Skarbnik Gminy 

7) Andżelika Kucharska-Bociąga  -  Inspektor  UG 

8) Aneta Stępień   -  Referent UG 

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Jerzy Cieślak– Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Omówienie materiałów na V sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

c) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 

d) przyjęcia programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Wierzchlas na lata 2014 -2032, 

e) udzielenia pomocy rzeczowej  Powiatowi  Wieluńskiemu przy realizacji 

zadań w ramach Inicjatyw Samorządowych. 

1. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014r. 

2. Przyjecie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2014r.  

3. Przyjecie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 

2014r. 

4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Wierzchlas za 2014r.  

5. Sprawozdanie z zebrań wiejskich w 2015 r.  
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6. Sprawozdanie z udzielonych ulg w 2014r.  

7. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Punkt 1. 

Omówienie materiałów na V sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak omówiła zachodzące zmiany w budżecie gminy.  

Dochody 

Dochody zwiększa się o kwotę 166.066 zł z tytułu zwiększonej subwencji, 

bowiem Ministerstwo określiło ostateczną kwotę subwencji oświatowej  

w związku z tym, że od 1 września br. 6-latki ustawowo przychodzą do I -klasy 

i z tego tytułu jest wzrost subwencji. 

Przychody. 

W Przychody wprowadza się „wolne środki” z 2014 r. w kwocie  

1.149.915,91zł. 

W budżecie gminy zaplanowany jest kredyt w wysokości 239.542 zł. Jest 

propozycja  aby z tego planowanego kredytu wycofać się  ponieważ był on 

zabezpieczeniem ale jak tylko pojawiły się środki można się z tego kredytu 

wycofać, w związku z tym „wolne środki”, które będą podzielone wynoszą 

910.373,91 zł plus subwencja  oświatowa 166.066 zł. Łącznie przychody 

stanową kwotę 1.076.439,91 zł 

Skarbnik zapytała czy są pytania odnośnie przychodów i dochodów. 

Radni nie mieli pytań ani uwag do przedstawionych informacji. 

Wydatki. 

Wydatki zwiększa się o kwotę 1.234.381,91 zł, natomiast zmniejsza się o kwotę 

157.942 zł, a saldo stanowi kwotę 1.076.439,91 zł. 

Skarbnik gminy omówiła zmniejszenia wydatków w poszczególnych działach 

i tak: 

Dział 010 Rolnictwo i Łowiectwo – w rozdziale rozwój obszarów wiejskich w 

dziale tym  rozliczane były zadania związane ze środkami unijnymi. W tym 

dziale zaplanowany był zakup trybun na boisko w Łaszewie. po przyjęciu 

budżetu Regionalna Izba Obrachunkowa zaproponowała aby środki 

zaplanowane były w Dziale 926 Kultura fizyczna i sport. W związku z tym 

zmniejsza się Dział 010 o kwotę 61.500 zł, a zwiększamy Dział 926  są to 

zadania z tytułu kultury fizycznej o te sama kwotę.   
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Dział 400 wytwarzanie i zaopatrywanie w energie elektryczną, gaz i wodę 

dokonuje się przesunięć między paragrafami w tym dziele o kwotę 4.000 zł 

z przeznaczeniem na wynagrodzenia dla konserwatorów.  Przesunięć dokonuje 

się po stronie zwiększeń i zmniejszeń. 

Dział 600 Transport i łączność – zmniejszamy  kwotę 38.400 zł, w związku 

z odbytymi zebraniami wiejskim i podjętymi uchwałami  środki przenosi się na 

poszczególne Działy. 

Radny Jerzy Cieślak zapytał  na jakie cele mieszkańcy przeznaczyli środki? 

Skarbnik przedstawiła podział środków w poszczególnych sołectwach, który 

stanowi załącznik do protokołu.  

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa – dokonuje się przesunięć między 

paragrafami o kwotę 3.000 zł z przeznaczeniem  na wzrost wynagrodzeń  dla 

pracowników obsługujących mienie komunalne. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciw pożarowa  - straże 

pożarne w tym  6.500 zł przeniesienie między paragrafami  z przeznaczeniem na 

wzrost wynagrodzeń kierowców z jednostek OSP. 

Dział 900 zł Gospodarka komunalna i ochrona – zmniejszamy kwotę 44.542 zł 

w tym : - 5.000 zł  przesunięcie między paragrafami na wzrost wynagrodzeń dla 

pracowników oczyszczalni ścieków i 39.542 zł  -  zmniejszamy koszty 

wykonania projektu kanalizacji Wierzchlas. 

Zmniejszenia wydatków stanowią łącznie kwotę  157.900 zł. 

 

Zwiększenia wydatków  

Dział 400 zwiększamy o kwotę 4.000 zł na wynagrodzenia. 

 

Dział 600  zwiększamy kwotę 429.000 zł i stanowią to tzw.: „wolne  środki”  

z przeznaczeniem na: 

- 179.00zł na przebudowę drogi gminnej Toporów ul Szkolna, 

-250.000 zł na przebudowę drogi gminnej Mierzyce Parcela Północna. 

Łącznie na drogi przeznacza się kwotę 429.000 zł. 

Dział 700 zwiększa się o kwotę 3.000 zł jest to przesunięcie między 

paragrafami. 

Dział 750 Administracja publiczna zwiększa się o 380.181,91 zł w tym: 

- 27.000 zł – wzrost diet radnych Rady gminy, 

- 80.000 zł – wzrost wynagrodzeń pracowników wraz z pochodnymi, 

- 273.181,91 zł  - jest to pozostała działalność w tym przeznacza się środki na: 

  - 9.000 zł – wzrost diet sołtysów, 
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 - 13.000 zł – wzrost wynagrodzeń pracowników obsługi jest to 5,5 etatu, 

 - 51.000 zł – dofinansowanie do pracowników robót publicznych , 

 - 200.000 zł – zakup ciągnika dla Urzędu gminy wraz z osprzętem. 

 

Dział 754  w dziale tym  zwiększenia stanowią środki w wysokości 324.900  zł  

i przeznacza się na: 

- 6.500 zł – wzrost wynagrodzeń kierowców  wraz z pochodnymi, 

- 28.400 zł -  przesuniecie środków z zebrań wiejskich, 

- 200.000 zł – zakup samochodu dla OSP Mierzyce. 

Komisja nie miała uwag i wyraziła zgodę na omówione wyżej przesunięcia. 

 

Dział 801. Oświata i wychowanie  zwiększa się 99.300 zł w tym:  

 - 54.000 zł – szkoły podstawowe – wzrost wynagrodzeń personelu  

 technicznego, 

 - 28.000 zł – dotacja dla Szkoły w Strugach, 

 - 17.300 zł – gimnazja wzrost wynagrodzeń personelu technicznego. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na wynagrodzenia nauczycieli przychodzi 

subwencja, natomiast pracownicy obsługi płaceni są z budżetu gminy. Skarbnik 

poinformowała, że na przedszkola otrzymaliśmy dotację z Urzędu 

Wojewódzkiego w kwocie 176.000 zł na zadania przedszkole tak jak 

w ubiegłym roku i część środków zarządzeniem Wójta  została zabezpieczona 

na podwyżkę wynagrodzeń pracowników obsługi przedszkoli. 

Nadmieniała, że obecna podwyżka wynagrodzeń dotyczy tylko pracowników 

obsługi.  

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększa się o 5.000 zł 

z przeznaczeniem na wzrost wynagrodzeń dla pracowników, jest to przesunięcie 

między paragrafami. 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  zwiększamy o 6.000 zł, 

zgodnie z podziałem środków,  po przeprowadzonych zebraniach wiejskich  na 

następujące stowarzyszenia: 

- 2.000 zł – stowarzyszenie Wierzchlesiaki, 

- 3.000zł – KGW w Mierzycach, na przygotowanie Dożynek gminnych, 

- 1.000 zł – orkiestra w Wierzchlesie. 

 Dział 926 Kultura fizyczna i sport. 

W Dziale tym dokonuje się przesunięć 

, między paragrafami na kwotę 73.000 zł w tym:- 4.000 zł poprze prowadzonych 

zebraniach wiejskich przeznacza się: 

- 2.000 zł LZS Kraszkowice, 
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- 2.000 zł LZS Wierzchlas.  

W Dziele tym zaplanowane są środki w wysokości 61.500 zł na zakup trybun na 

boisko w Łaszewie. 

Wprowadza się również nowe zadanie inwestycyjne  budowa pn: ”Wykonanie 

projektu budowa boiska wielofunkcyjnego  wraz z palcem zabaw Strugi-

Jajczaki. 

Łącznie zwiększenia stanowią kwotę 1.234.381,91 zł. 

 

W projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r. 

w załączniku nr 4 do uchwały w planie dochodów wprowadza się § 

w następującym brzmieniu: Dotacje z budżetu państwa  związane z realizacją 

zadań zleconych jednostek samorządu terytorialnego.  

Środki zaplanowane były w budżecie gminy, jednak środki zmniejszone zostały 

o 4.700 zł, w związku z tym  należy budżet dostosować do otrzymanych 

środków.   

  

Komisja nie miała żadnych uwag i wnosi o podjęcie uchwały na najbliższej sesji 

Rady Gminy.  

                                                                                                                         

b) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 

Komisja jak co roku otrzymała projekt programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapoznała się z jego treścią nie miała uwag i wnosi o podjęcie 

uchwały w tej sprawie na sesji. 
 

c) przyjęcia programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Wierzchlas na lata 2014 -2032, 

Aneta Stępień pracownik urzędu gminy poinformowała, ze W roku 2014 

utworzono projekt w/w Programu było to poprzedzone przeprowadzeniem 

inwentaryzacji azbestu w terenie, czyli na obszarze Gminy Wierzchlas. Dane 

uzyskane w ten sposób zostały już wprowadzone do Bazy azbestowej. Podczas 

inwentaryzacji oszacowano ilość wyrobów azbestowych jakie pozostały do 

usunięcia, czyli wskazuje aktualny stan w zakresie wyrobów zawierających 

azbest na terenie Gminy Wierzchlas oraz określa harmonogram realizacji 

programu.  

W Programie  wskazane są środki finansowe, niezbędne do jego realizacji 

i możliwości pozyskania środków zewnętrznych na usuwanie wyrobów 

azbestowych. Po przygotowaniu projektu Programu  na podstawie ustawy 

o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
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w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 

wystąpiono do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Łodzi 

i Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Łodzi z prośbą 

o wyrażenie zgody na odstąpienie od przeprowadzenia strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko dla w/w projektu programu. Jednostki te taką 

zgodę wyraziły. 

 

d) udzielenia pomocy rzeczowej  Powiatowi  Wieluńskiemu przy realizacji 

zadań w ramach Inicjatyw Samorządowych. 

Wójt poinformował Komisje, że jest propozycja wykonania  wspólnie ze 

Starostwem Powiatowym w Wieluniu odcinka chodnika na ul. Południowej 

w Wierzchlesie wraz z kolektorem. Gmina udzieliła by pomocy finansowej dla 

Powiatu Wieluńskiego na realizację wspólnego zadania pn: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 4518 E Olewin –Wierzchlas - Przycłapy w miejscowości 

Wierzchlas  polegająca  na budowie chodnika, ok. 400 m w kierunku ul. Leśnej. 

Na realizację zadania przeznaczone zostały by  z budżetu Gminy środki 

finansowe w wysokości 6.000 zł. i 6.000 zł na wykonanie projektu 

przeznaczyłoby Starostwo Powiatowe w Wieluniu 

Całkowity koszt projektu 12.000 zł  

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na najbliższej sesji.  

 

Punkt 2 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji ds. Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014r. 

Komisja otrzymała sprawozdanie w materiałach na posiedzenie Komisji 

i zapoznała się z jego treścią ponieważ  nie miała uwag przyjęła do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 3 

Przyjecie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2014r.  

Komisja otrzymała sprawozdanie w materiałach na posiedzenie Komisji 

i zapoznała się z jego treścią ponieważ  nie miała uwag przyjęła do akceptującej 

wiadomości. 
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Punkt 4 

Przyjecie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 

2014r. 

Komisja otrzymała sprawozdanie w materiałach na posiedzenie Komisji 

i zapoznała się z jego treścią ponieważ  nie miała uwag przyjęła do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 5 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Wierzchlas za 2014r.  

Komisja otrzymała sprawozdanie w materiałach na posiedzenie Komisji 

i zapoznała się z jego treścią ponieważ  nie miała uwag przyjęła do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 6 

Sprawozdanie z zebrań wiejskich w 2015 r.  

Komisja otrzymała sprawozdanie w materiałach na posiedzenie Komisji 

i zapoznała się z jego treścią ponieważ  nie miała uwag przyjęła do akceptującej 

wiadomości. 

 

 

Punkt 7 

Sprawozdanie z udzielonych ulg w 2014r.  

Komisja otrzymała sprawozdanie w materiałach na posiedzenie Komisji 

i zapoznała się z jego treścią ponieważ  nie miała uwag przyjęła do akceptującej 

wiadomości. 

 

Punkt 8 

Wolne wnioski i zapytania. 

1) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki  

Publicznej w Wierzchlesie za 2014 r. 

Komisja otrzymała sprawozdanie z działalności biblioteki przed posiedzeniem 

Komisji zapoznała się z się ze sprawozdania nie miała uwag i wnosi o podjęcie 

uchwały na sesji.  
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2) Zgłoszenie kandydatów do Rady Społecznej  Samodzielnego Publicznego  

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. 

Komisja zapoznała się z pismem  skierowanym przez Starostwo Powiatowe  

w Wieluniu  sprawie zgłaszania kandydatów na członków Rady Społecznej na 

kadencję w latach 2015-2019. 

Komisja jednogłośnie wytypowała na członka w/w Rady Wiceprzewodniczącą  

Rady Gminy Wierzchlas Barbarę Puczkowską, która wyraziła zgodę na 

kandydowanie na członka Rady Społecznej SPZOZ w Wieluniu. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:         Przewodniczący  

                 Komisji Rewizyjnej  

Marta Kowalczyk 

                    Jerzy Cieślak 

 
 


